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PROTOKÓŁ NR 9/19 
Z POSIEDZENIA KOMISJI DO SPRAW EDUKACJI, KULTURY, SPORTU  

I ORGANIZACJI POZARZĄDOWYCH  
RADY POWIATU W GRYFINIE 

z dnia 6 września 2019 r. 
  
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13:30 w siedzibie Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy 
ul. Sprzymierzonych 4. W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - 
zał. nr 1), Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk, Sekretarz 
Powiatu Andrzej Krzemiński, Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma, 
Inspektor w Wydziale Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Monika Baczyńska-Padjasek, 
Podinspektor w Wydziale Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Wioleta Marczak. 
Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum i obrady poprowadził przewodniczący komisji 
Paweł Wróbel. Głównym tematem posiedzenia była analiza i opiniowanie projektów uchwał 
na X sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 9. posiedzenia Komisji do Spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych został przedstawiony, stanowi zał. nr 2.  
 
Ad.3 
Protokół nr 8/19 posiedzenia Komisji do Spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych z dnia 27 sierpnia 2019 r. został przyjęty jednogłośnie. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył radny Jerzy Domaradzki. 
 
Ad.4 Monitorowanie, nadzorowanie i opiniowanie problemów związanych  

z zagadnieniami oświatowymi w Powiecie Gryfińskim, w tym funkcjonowania 
oświaty specjalnej: 
- informacja o przebiegu naboru do klas pierwszych szkół ponadgimnazjalnych  
i ponadpodstawowych; 
-   informacja  o przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2019/2020. 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyły Inspektor w Wydziale Edukacji, Kultury, 

Sportu i Turystyki - Monika Baczyńska-Padjasek oraz Podinspektor w Wydziale Edukacji, 
Kultury, Sportu i Turystyki - Wioleta Marczak. 

 
Podinspektor w Wydziale Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Wioleta Marczak 
powiedziała, że została sporządzona informacja dla Rady Powiatu dotycząca przygotowania 
do roku szkolnego 2019/2020 placówek oświatowych z terenu Powiatu Gryfińskiego. 
Jednostki oświatowe w celu przygotowania się do rozpoczęcia roku szkolnego 2019/2020 
podjęły szereg przedsięwzięć organizacyjnych, tj. przeprowadzono konkurs na stanowisku 
dyrektora Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Gryfinie, zostały opracowane i zatwierdzone 
arkusze organizacji roku szkolnego 2019/2020, a także przeprowadzono procedury związane  
z awansem zawodowym nauczycieli i wykonano prace remontowe i konserwatorskie  
w placówkach i szkołach. Odnosząc się do wyników rekrutacji poinformowała,  
że w bieżącym roku szkolnym szkoły przyjmowały do klas pierwszych absolwentów  
po szkole podstawowej i po gimnazjum. Tym samym nabór do klas pierwszych  był większy 
o 288 uczniów w porównaniu do roku poprzedniego. 
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Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy były dokonywane statystyki ilu 
absolwentów nie dostało się do szkół. 
 
Podinspektor w Wydziale Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Wioleta Marczak 
odpowiedziała, że nie posiada informacji, aby absolwenci mieli problem z dostaniem się  
do szkół.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że ma informacje, iż do wczoraj była 
jeszcze zmiana planu zajęć. Z planu wynika, że uczniowie czasami mają po 10 godzin zajęć. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że taka sytuacja może wynikać z zajęć 
praktycznych, gdzie w bloku są pracownie elektryczne. Z otrzymanych informacji wynika,  
że zmiany planu zajęć w szkołach ponadpodstawowych, dla których organem prowadzącym 
jest Powiat, jeszcze będą. Jest to rocznik podwójny, jest dużo podziałów na grupy. Są bardzo 
duże problemy przede wszystkim kadrowe, brakuje nauczycieli. Szczególny problem, jeszcze 
na dzisiaj rozwiązywalny, to taki że brakuje nauczyciela w Zespole Szkół 
Ponadpodstawowych w Gryfinie do przedmiotów logistycznych. Wicestarosta dodała, że była 
rekomendacja, jednak nauczyciel nie dostał zgody na przeniesienie z innej placówki, a że jest 
to nauczyciel mianowany, więc procedury są bardzo ważne. Dodatkowo jest problem z 
dopasowaniem planu zajęć, gdyż pracodawcy również zgłaszają uwagi, że mają kilkoro 
uczniów, którzy w tych samych dniach mają praktyki. Takie sytuacje wychodzą i trzeba się 
uzbroić w cierpliwość, bo ułożenie planu jest trudnym zadaniem przy wzroście ilości 
uczniów, a najbardziej przy wzroście ilości zajęć w podziale na grupy. Tego typu problemy są 
na bieżąco rozwiązywane, niestety sprawiając dyskomfort dla uczniów i rodziców. Natomiast 
drugim problemem dla ZSP w Gryfinie jest fakt, że dojeżdżający uczniowie mają ostatnie 
transporty o godz. 16:40. Ponadto szkoła stara się nie wprowadzić drugiej zmiany  
w przeprowadzaniu zajęć lekcyjnych. Internat obłożony jest w pełni, została utworzona 
dodatkowa trzecia grupa. 
 
Przewodniczący Paweł Wróbel powiedział, że z informacji wynika, iż liczba absolwentów 
wynosiła 1408, z których 46% wybrało szkoły powiatowe. Czy jest to porównywalny wynik 
do roku poprzedniego? 
 
Podinspektor w Wydziale Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Wioleta Marczak 
odpowiedziała, że w ubiegłym roku było to 51% wszystkich absolwentów z terenu powiatu, 
co stanowiło większy odsetek w porównaniu jeszcze do poprzednich lat. Generalnie jest to 
około 48%. Największy odsetek został odnotowany w 2008 r. – 63% absolwentów. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że jak wskazują statystyki zainteresowanie 
szkołami powiatowym z roku na rok powoli spada. Jednak zauważalne jest to, że 
zainteresowanie szkołami szczecińskimi, dogodnością dojazdu - bynajmniej z Gryfina 
powoduje, że  konkurencja oświatowa w tym zakresie na rynku powiatowym się zaznacza.  
W bieżącym roku szkolnym jest bardzo dużo oddziałów klas. Natomiast za dwa lata sytuacja  
będzie drastycznie zmieniona, co pokazują już nasze prognozy.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy byłaby możliwość utworzenia dodatkowo 
na ten rok oddziału z internatem w budynku po Zespole Szkół Specjalnych w Gryfinie. 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że nie jest to kwestia utworzenia 
oddziału, gdyż są procedury. Budynek został poddany wycenie i przeznaczony będzie do 
sprzedaży. Remont w kalkulacji jest bardzo drogi. Na posiedzeniu Zarządu będą zastanawiać 
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się nad dalszymi działaniami w kwestii budynku. Natomiast stworzenie dodatkowych miejsc 
w budynku, który nie jest do tego przystosowany, nie ma racji bytu.    
 
W tym momencie posiedzenie opuściła Podinspektor w Wydziale Edukacji, Kultury, Sportu  

i Turystyki - Wioleta Marczak. 
 
Ad. 5 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na X sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami -  
Arkadiusz Durma. 

 
Przewodniczący Paweł Wróbel odnosząc się do wcześniej złożonych interpelacji, zapytał  
o prace remontowe na odcinku Czarnówko – Steklno, w zakresie usunięcia nierówności i ich 
oznaczenia.  
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma odpowiedział, że znaki 
drogowe zostały dostarczone we wtorek i obecnie zaczynają je wstawiać.  
 
Radny Michał Kozakiewicz powiedział, że wiadomym jest, że budżet powiatu nie jest z 
gumy i część inwestycji wykonywana jest w kolejności, na którą trzeba poczekać. Niemniej 
jednak zgłosiła się do radnego sołtys Włodkowic  w sprawie remontu nawierzchni drogi na 
odc. Włodkowice – Steklno. Radny dodał, że dotyczy to odcinka, który jest „pod górkę”, 
występują skarpy z obu stron drogi. Sołtys zwróciła się w tej sprawie pisemnie do urzędu. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma odpowiedział, że wpłynął 
do wydziału wniosek radnego do projektu budżetu oraz petycja pani sołtys. Dodał,  
że wnioski są analizowane, w odpowiednim czasie wszystkie potrzeby zostaną 
skategoryzowane. Nie może obiecać, że zostanie to wykonane, ale na pewno będzie 
rozpatrywane. 
 
Radny Jerzy Domaradzki odnosząc się do wcześniej składanych wniosków poprosił 
ponownie o postawienie znaków drogowych zmniejszające ograniczeniu prędkości z 70 km/h 
do 50 km/h na odcinku Moryń – Przyjezierze „przy podwójnym” zakręcie oraz postawienie 
od strony Morynia i Przyjezierza znaków drogowych informujących o ruchu pieszym i 
rowerowym. Ze względu na niebezpieczeństwo wynikające z nadmiernej prędkości 
samochodów rowerzyści korzystający ze ścieżki chcąc ominąć ten odcinek wybierają często 
dłuższą, inną alternatywną drogę. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że ze względu na zgłaszane uwagi o tak 
niebezpiecznym zakręcie, jeżeli nie ma przeciwskazań formalno-prawnych, to zasadnym 
byłoby postawienie znaku drogowego o ograniczeniu prędkości do 50 km/h. 
 
Przewodniczący Paweł Wróbel powiedział, że w okresie wiosennym była prowadzona 
wycinka krzaków na poboczach dróg powiatowych na odc. Marwice – Pacholęta – 
Czarnówko itd. Na chwilę obecną największy problem jest z krzewami akacji, które 
ponownie odbiły. Radny zapytał, czy nie ma sposobu na ich skuteczne wykrzywienie. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma odpowiedział, że jest 
możliwe zrekultywowanie pobocze i wykarczowanie krzewów, jednak przy tak znacznej 
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ilości krzaków, którą wycinają, wykonywanie tego typu prac w ramach bieżącego utrzymania 
dróg w taki sposób pochłonęłoby cały budżet.  
 
Radny Jerzy Domaradzki zapytał, czy w jakiś sposób można wpłynąć na firmy wykonujące 
prace wycinkowe. Często te prace wyglądają w ten sposób, że jedna firma wykonuje wycinkę, 
po dłuższym odstępie czasu przyjeżdża kolejna firma, która kosi pobocza z tym, że przy 
wykonywaniu tych prac omija pozostałości po wykonanej wycince, które nie zostały 
sprzątnięte po zakończeniu prac. Następnie radny zwrócił uwagę na fakt pozostawiania 
wystających pozostałości po ścinanych krzewach, które stwarzają większe niebezpieczeństwo 
niż same rosnące krzewy. Radny dodał, że takie zdarzenia występują przy drogach 
prowadzących do m. Klępicz, Stare i Nowe Objezierze.  
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma odpowiedział, że takie 
sytuacje wynikają z tego, że wykonawcy przyjmują różne sposoby realizacji zadania. Czasami 
wynika to z potencjału technicznego, potencjału ludzkiego. Naczelnik dodał, że w tym roku 
za takie wykonywanie prac została naliczona kara dla jednego z wykonawców. Przy 
kolejnych przetargach będzie obowiązywał już zapis obligujący wykonawców do prac na 
danym odcinku, który następnie będzie przekazywany do odbioru. Wykonawca dopiero po 
dokonanym odbiorze będzie mógł przystąpić do prac na kolejnym odcinku. Odnosząc się do 
pozostałości po wycince krzaków naczelnik poinformował, że firmie która realizowała to 
zadanie, zepsuła się specjalistyczna maszyna przystosowana do usuwania takich pozostałości. 
Była prowadzona w tej sprawie korespondencją z wykonawcą. Niestety takie sytuacje się 
zdarzają, najczęściej wykonują tego typu zadania firmy składające się z kilku pracowników,  
a w zasobach mają sprzęt, który często się psuje. 
 
Radny Jerzy Domaradzki powiedział, że takie rozwiązanie byłoby dobre. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała o plany w zakresie remontu ulicy Krasińskiego 
w Gryfinie. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma odpowiedział, że w dniu  
26 sierpnia 2019 r. został złożony wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych i obecnie 
oczekują na ocenę. Koncepcja powiatu zakłada wykonanie tego zadania w trzech latach,  
tj. od 2020 do 2022. Z uwagi na znaczenie tej drogi pod kątem natężenia ruchu, a także 
kosztowność inwestycji zadanie będzie realizowane w trzech etapach.  
 
Radny Michał Kozakiewicz zapytał, czy powiat będzie miał wkład własny w tę inwestycję.  
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma odpowiedział, że tak  
i będzie wynosił do 30%. Dotychczas zasady przy składaniu wniosku o dofinansowanie  
w ramach tego funduszu były takie, że powiat w dwóch naborach otrzymał 70%. Obecnie 
zmieniły się zasady i można uzyskać dofinansowanie do 70%, co jest zasadniczą różnicą. 
Naczelnik dodał, że na przebudowę ulicy Jaśminowej w Żórawkach powiat otrzymał 
dofinansowanie w 70%, czyli zgodnie z wnioskiem.  
 
Radny Jerzy Domaradzki zasygnalizował, że kostka brukowa, którą wyłożony jest chodnik 
przy  ul. Odrzańskiej w Moryniu podnosi się pod wpływem wybijających konarów drzew.  
Jest to odcinek około 10 m. Może to stanowić zagrożenie na pieszych.  
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma przyjął do wiadomości. 
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Radny Jerzy Domaradzki powiedział, że wyjeżdżając z Morynia do Gądna (za łukiem)  
po ulewnych deszczach pojawia się duża na 2/3 nawierzchni drogi kałuża. Radny zapytał, czy 
można było wykonać kratkę i wyprowadzić wodę do jeziora.  
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że musi 
odświeżyć dane w tym temacie i powrócić do sprawy. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że przedmiotem sesji będą dodatkowe 
uchwały. Wynika to z faktu, iż po wysłaniu materiałów sesyjnych do radnych wpłynęło pismo 
informujące o potwierdzeniu przyznania dofinansowania na realizację zadania  
pn. „Przebudowa ul. Jaśminowej w Żórawkach” ze środków Funduszu Dróg Samorządowych 
na 2019 r. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że otrzymali 
potwierdzenie otrzymania środków finansowych na realizację ww. zadania w kwocie 
2 100 000,00 zł. Aby móc rozpocząć realizację tego zadania konieczne jest wprowadzenie 
środków do budżetu po stronie dochodowej i wydatkowej i dodatkowa uchwała będzie o tym 
mówić. Obecnie są w procedurze przetargowej, natomiast aby móc podpisać umowę  
z wykonawcą musi być zabezpieczenie finansowe, a podjęcie uchwały to umożliwi. Zadanie 
będzie realizowane do czerwca 2020 r. i jest to odcinek 1020 mb drogi. Naczelnik dodał,  
że zostało wysłane pismo do Wojewody Zachodniopomorskiego potwierdzające gotowość  
do realizacji inwestycji, w którym został również podany wyodrębniony rachunek.  
 
W tym momencie posiedzenie opuścił Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz 

Durma. 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę nr VII/47/2019 
Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie udzielenia dotacji  
z przeznaczeniem na realizowane w 2019 roku prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków położonych na obszarze powiatu gryfińskiego (druk nr 4/X); 

 
Inspektor w Wydziale Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Monika Baczyńska-
Padjasek powiedziała, że Rada Powiatu przyznała Parafii Rzymskokatolickiej w Brwicach 
dotację w wysokości 8 000 zł na zadanie pn. „Sporządzenie ekspertyzy technicznej  
i wykonanie projektu budowlanego na remont konstrukcji drewnianej dachu i zmianę 
pokrycia dachu kościoła w Naroście”. Po podjęciu uchwały przez Radę Powiatu parafia 
otrzymała negatywną decyzję Konserwatora Zabytków odnoście udzielenia dotacji na to samo 
zadanie. W związku z zaistniałą sytuacją parafia zrezygnowała z realizacji zadania, ponieważ 
nie posiada dodatkowych własnych środków na jego wykonanie, a proboszcz zwrócił się  
z prośbą o wyrażenie zgody na zmianę przeznaczenia udzielonej dotacji i wykorzystanie jej w 
całości do końca 2019 r. na I etap prac ratunkowych i konstrukcyjnych prowadzonych 
wewnątrz wieży kościoła w Naroście. Na to zadanie parafia otrzymała dotację od Ministra 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego w kwocie 250 000,00 zł, od Wojewody 
Zachodniopomorskiego – 15 000,00 zł, natomiast od Gminy Chojna - 10 000 zł. Parafia tym 
samym zmniejszyłaby swój wkład własny na to zadanie o kwotę 8 000,00 zł. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała o wysokość wkładu własnego parafii, 
pomniejszonego o 8 000,00 zł.   
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Inspektor w Wydziale Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Monika Baczyńska-
Padjasek odpowiedziała, że wówczas wkład własny parafii wyniósłby 7 000,00 zł. 
 

Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt. 
 

II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 
ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach  
i placówkach prowadzonych przez Powiat Gryfiński (druk nr 5/X); 

 
Przewodniczący Paweł Wróbel powiedział, że nastąpiła zmiana w Karcie Nauczyciela, która 
trwale wprowadza dodatek dla wychowawcy w kwocie 300,00 zł.  
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że na posiedzeniu Zarząd rozmawiał 
trochę dłużej na temat dodatku dla wychowawcy. Obecnie odgórnie zostało to uregulowane, 
natomiast wnikliwie analizując jest możliwe dawne działanie Zarządu w tym zakresie.  
W związku z tym, że w powiecie są liczne oddziały, a wychowawcy kształcą uczniów  
w szkole nie tylko z wiedzy ogólnej, ale również zawodowej, przez co ich kontakty dotyczą  
i pracodawców, rodziców oraz różnych grup społecznych, to Zarząd zastanawia się nad tym, 
czy wychowawców nie należy bardziej wynagrodzić. W związku z tym, że regulamin 
wynagradzania nauczycieli musi zostać przeanalizowany przez związki zawodowe 
nauczycieli, to może przy tej okazji zostanie wywołana dyskusja i być może Zarząd będzie 
proponował Radzie inne rozwiązania niż te, które wynikają z ustawowych uregulowań, gdyż 
zakres wychowawstwa w różnych typach szkół jest zróżnicowany.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Inspektor w Wydziale Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki – Monika Baczyńska-Padjasek. 

 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z okresowej realizacji rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej (druk nr 6/X); 
 

Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt. 
 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2019 rok (druk nr 7/X); 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Staruk omówiła przedmiotowy projekt uchwały zgodnie  
z uzasadnieniem. W wyniku wprowadzonych zmian dochody budżetu powiatu zwiększyły się 
o 719 784,60 zł, przy jednoczesnym zmniejszeniu o 2 574,50 zł. Natomiast wydatki budżetu 
powiatu zwiększyły się o kwotę 727 307,93 zł, przy jednoczesnym zmniejszeniu  
o 10 097,83 zł.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy uzyskane dofinansowanie ze środków 
PFRON, jest konkretnie przyznane na zakup autobusu (18-miejscowego) przystosowanego  
do przewozu osób niepełnosprawnych na potrzeby Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Gryfinie, czy można byłoby zmienić przeznaczenie. Ponadto zapytała, czy Dom 
Samopomocy ma na wyposażeniu inny pojazd.  
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Skarbnik Powiatu Joanna Staruk odpowiedziała, że dofinansowanie jest na konkretne 
zadanie. Umowa została podpisana pomiędzy Powiatem, a PFRON. 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że jest to dofinansowanie z programu 
realizowanego przez PFRON pn. „Wyrównywanie różnic między regionami”, do którego 
Powiat może składać wnioski aplikacyjne o dofinansowanie inwestycji w różnych obszarach. 
Gminy składają wnioski za pośrednictwem powiatu. Dodał, że taka sytuacja miała też miejsce 
w tym przypadku. Gmina Gryfino złożyła wniosek do Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie, który to złożył jeden zbiorczy wniosek aplikacyjny, składający się ze zgłoszeń 
gmin chętnych do wzięcia udziału w programie. Wnioski te są rozpatrywane przez PFRON  
w poszczególnych obszarach.  Dodał, że nie wie czy mają inny samochód oprócz tego, jednak 
z doświadczenia wiadomo, że samochody przystosowane dla osób niepełnosprawnych 
wymaga również wymiany. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że z doświadczenia również wiadomo,  
że autobusy dla osób niepełnosprawnych nie sprawdzają się, ponieważ bardzo duża liczba 
osób porusza się na wózkach lub jest leżącą. Dlatego radna zastanawia się dlaczego zostanie 
zakupiony autokar a nie bus z przystosowaniem dwóch miejsc leżących z tyłu. 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że w tym momencie w zasadzie powiat 
jest tylko pośrednikiem pomiędzy PFRON a Gminą Gryfino. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 
uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gryfińskiego  
na lata 2019-2039 (druk nr 8/X); 
 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że niektóre zmiany dokonane w budżecie 
powiatu muszą być również odzwierciedlone w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Skarbnik 
poinformowała, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 3 „Wykaz przedsięwzięć 
wieloletnich Powiatu Gryfińskiego w latach 2019-2022”, w którym wprowadza się 
następujące zmiany. Zostały dodane przedsięwzięcia pn. „Cyfrowy obywatel w cyfrowym 
świecie - program POW WER na lata 2014-2020”, pn. „Jakość w kształceniu zawodowym 
poprzez europejskie staże, program Erasmus+”. Następnie dokonano zmian  
w przedsięwzięciach takich jak: „Kwalifikacje dziś - dobra praca jutro, program RPO WZ na 
lata 2014-2020”, „Inwestycja w kształcenie zawodowe - inwestycją w przyszłość!, program 
RPO WZ na lata 2014-2020”, „Przebudowa ulicy 1 Maja w Gryfinie, program RPO WZ  
na lata 2014-2020” oraz „Przebudowa przepustu na rzece Rurzyca w m. Rurka”. Usunięto 
przedsięwzięcie pn. „Partycypacja w kosztach wynagrodzeń i pochodnych Prezesa Oddziału 
Związku Nauczycielstwa Polskiego”. Skarbnik poinformowała, że zostanie radnym 
przedłożona do sesji zmieniona wersja doczasowego projektu uchwały, w której zostały 
przedstawione kosmetyczne zmiany w zakresie ww. przedsięwzięć. Natomiast  
w przygotowywanym projekcie uchwały, który radnym zostanie dopiero przedłożony, będą 
zmiany w załączniku nr 1, w związku z tym, że zadanie pn. „Przebudowa ulicy Jaśminowej  
w Żórawkach” będzie wprowadzone do budżetu powiatu na 2019 r.  Kwota 2 100 000,00 zł 
stanowi dofinansowanie od Wojewody Zachodniopomorskiego i zostanie ona przekazana  
na wyodrębniony rachunek. W 2019 r. będą korzystać wyłącznie ze środków 
zabezpieczonych od Wojewody plus niewielki wkład powiatu. Natomiast pozostała część 
finansowania zadania będzie wykazana w Wieloletniej Prognozie Finansowej na rok 2020.  
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W związku z tym, że wszystkie załączniki będą musiały ulec zmianie stąd nowy, zmieniony 
projekt uchwały w przedmiotowej sprawie zostanie przedłożony radnym. 
 
Przewodniczący Paweł Wróbel zapytał o powód odroczenia o rok wykonania inwestycji  
w zakresie przebudowy ul. 1 Maja w Gryfinie. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że zadanie wykonywane jest  
w partnerstwie z Gminą Gryfino, która nie ogłosiła na to zadanie jeszcze przetargu. W tym 
momencie Powiat ma związane ręce, bo sami nie mogą ogłosić przetargu, ale będą myśleć,  
co dalej zrobić z tym zadaniem. 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że finansowo Powiat przygotowany 
jest na realizację tego zadania, jednak do tej pory Gmina nie ogłosiła przetargu.  

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
VI. Informacja z wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego za I półrocze 2019 r.  
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że zgodnie z przepisami ustawy o finansach 
publicznych zarząd powiatu do dnia 31 sierpnia przedstawia radzie powiatu informację  
o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze. Informacja nie podlega głosowaniu,  
jest swojego rodzaju materiałem poglądowym dla radnych dot. prowadzonej gospodarki 
finansowej przez Powiat za okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2019 r. Skarbnik 
poinformowała, że dochody bieżące zaplanowane na poziomie 86 224 846,56 zł zostały 
wykonane w 53,11 %, co stanowiło kwotę 45 798 166,44 zł. Dochody z tytułu udziału  
we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych zaplanowane w wysokości 
16 037 000,00 zł zostały wykonane w kwocie 7 500 888,00 zł, co stanowiło 46,78%. Mając 
wieloletnie obserwacje to na początku roku dochody z wpływów z tytułu PIT są niższe. 
Dochody z tytułu osób prawnych były zaplanowane w wysokości 600 000,00 zł. Dochody  
z tytułu subwencji zostały zaplanowane w granicach  31 699 320,00 zł, gdzie na 30 czerwca 
br. zostało wykonanych 17 839 132,00 zł, co stanowiło 56%. Kontynuując Skarbnik 
poinformowała, że dochody z tytułu dotacji otrzymywanych z budżetu państwa jak również  
od Wojewody Zachodniopomorskiego na różnego rodzaju zadania zlecone realizowane przez 
powiat zaplanowane zostały w kwocie 29 190 000,00 zł, natomiast na 30 czerwca br. 
wykonanie wyniosło 14 960 000,00 zł, co stanowiło 51,25%. W tym przypadku jest zawsze 
taka relacja na koniec roku pomiędzy planem, a wykonaniem. W ostatnich latach są różnice 
na plus. Wynika to z tego, że są dodatkowe zadania, zwiększają te zadania i w ślad za tym 
zwiększane są środki finansowe. Pozostałe dochody zostały zaplanowane na kwotę 
4 403 000,00 zł i na 30 czerwca br. wykonano 2 700 000,00 zł, co stanowiło 62%. Dochody 
majątkowe zostały zaplanowane w granicach 8 956 000,00 zł i na koniec czerwca ich 
wykonanie wyniosło 1 683 000,00 zł. W skład tych dochodów wchodzą dochody ze 
sprzedaży majątku, które zostały zrealizowane w kwocie 47 727,00 zł, a zaplanowane w 
kwocie 240 000,00 zł. Dochody z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje 
zostały zrealizowane na poziomie 1 636 000,00 zł, a zaplanowane były w granicach 
8 700 000,00 zł. Skarbnik dodała, że tutaj jest również zaplanowana dotacja w wysokości 
5 000 000,00 zł na rozbudowę szpitala, która jest związana z wnioskami aplikacyjnymi 
złożonymi zarówno do Wojewody i Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego. 
Ponadto inne drobne programy, które były realizowane w ramach środków zewnętrznych i 
oczekują na odpowiedź, a w momencie, kiedy zostałoby przyznane 5 000 000,00 zł byłby 
jeszcze niewielki procent do zrealizowania. Skarbnik odnosząc się do wydatków bieżących 
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przekazała, że zostały zrealizowane w kwocie 39 793 000,00 zł, co stanowiło 46,96 %, a plan 
ich wynosił 84 736 000,00 zł. Zgodnie z art. 242 ustawy o finansach publicznych, jak również 
Wieloletnią Prognozą Finansową sytuacja finansowa w powiecie jest bardzo poprawna, czyli  
dochody bieżące są wyższe niż wydatki bieżące. Wydatki na obsługę długu zaplanowano  
w kwocie 400 000,00 zł, zostały one wykonane w kwocie 102 464,00 zł. Planowane były  
w kwocie wyższej zapewne z tego powodu, że przewidywany był kredyt, a waz z nim odsetki 
od kredytu i prowizja. Dopiero po przetargu i przeprowadzonych negocjacjach z bankiem 
będzie podpisywana umowa kredytowa. Niemniej jednak już wiadomo, że koszty kredytu  
i oprocentowanie będzie niższe od zakładanego na początku, a prowizji z tytułu udzielonego 
kredytu nie będzie. Jest to również poprawna sytuacja, jeżeli chodzi o wydatkowanie 
środków. Kontynuując Skarbnik poinformowała, że wydatki majątkowe wiążą się  
z głównymi, największymi inwestycjami i zostały zaplanowane na poziomie  
19 926 000,00 zł, w tym inwestycja w zakresie rozbudowy szpitala, która jest dość znaczna 
 i na obecną chwilę w budżecie jest około 12 600 000,00 zł. Jest to kwota, którą plan ma 
szpital. Pozostałe kwoty wydatków inwestycyjnych majątkowych są wydatkami związanymi 
z drogownictwem, a także z różnego rodzaju zadaniami realizowanymi przez Wydział „RI”. 
W związku z tym, że wykonanie za I półrocze, nawet przy rozbudowie szpitala nie było zbyt 
wielkie, ponieważ wykonawca nie wystawił faktur na dużą kwotę, to te środki finansowe na 
ten czas nie są wykazywane. Skarbnik dodała, że środki będące na rachunku bankowym po 
rozliczeniu są lokowane na lokatach krótkoterminowych, aby obrót pieniężny przynosił 
odsetki i dodatkowe dochody. 
 
- brak pytań; 
 
Ad. 6 Sprawy różne, informacje i wnioski. 
 
Radny Bartosz Biegus powiedział, że każdy może złożyć wniosek do projektu budżetu  
na rok kolejny. Następnie zapytał o procedurę i dalszy tok jego rozpatrywania  
i uwzględnienia w budżecie. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk odpowiedziała, że wniosek zgodnie z przepisami ustawy 
o finansach publicznych zostaje rozpatrzony pod kątem zasadności, celowości wydatkowania 
środków. Przy konstruowaniu budżetu w pierwszej kolejności należy zabezpieczyć wydatki 
bieżące z tytułu zawartych umów, zobowiązań, które są zobowiązaniami zarówno bieżącego 
roku jak i kolejnych lat. Kontynuując Skarbnik poinformowała, że w przypadku kiedy środki 
pozostaną po zakończeniu inwestycji zawartych w Wieloletniej Prognozie Finansowej   
są analizowane pod kątem wydatkowania na inne zadanie. Budżet nie jest z gumy, a środki 
otrzymywane z  zewnątrz są niewystarczające i to nie tylko dla powiatu, ale również dla 
wszystkich jednostek samorządu terytorialnego. Są to środki związane z oświatą. Skarbnik 
dodała, że należy się spodziewać znaczonego wydatkowania własnych środków.  
W przypadku każdej jednostki samorządu terytorialnego muszą być utworzone rezerwy. 
Niektóre rezerwy są obligatoryjne i ich tworzenie wynika z przepisów ustawowych.  
Po rozliczeniu tych wszystkich elementów jest uzyskiwana odpowiedź, co do realizacji 
wniosków.  
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że zgodnie z przepisami organem 
przygotowującym projekt budżetu jest Zarząd Powiatu. Przy konstrukcji budżetu 
pierwszeństwo mają zadania dofinansowywane i kontynuowane.  
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Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że będzie to ciężki rok budżetowy,  
ze względu na rozpoczęte inwestycje, jak również ze względu na duże zmiany w oświacie. 
Tak naprawdę nie wiadomo, jaki będzie zwrot z tytułu „podwójnego rocznika”, gdyż od 
września do grudnia br. nie było planowane jego finansowanie. Planowanie w oświacie 
odbywa się na podstawie poprzedniego roku wynikającego z systemu informacji oświatowej.  
 
 
Na tym posiedzenie zakończono o godz. 15:20. 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Magdalena Romankiewicz 
  
 
 Przewodniczący Komisji 
 

 Paweł Wróbel 
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